
Comparative Politics I. 

The content of this subject is oriented to theoretical-empirical analysis of the terms  „political 

system“, „modernism“, „modern political system“, „post-modern challenge“ and the changes of 

contemporary political system. The subject also analyses different mechanisms of the proces of 

democratic transformation of political system: revolution, evolution, agreement between the elites, 

reform, the will of important political persons, the will of powers, etc. 

 

Сравнительная политoлoгия I. 

Содержанием курса являются теоретический и эмпирический анализ терминов „политическая 

система“, „модернизм“, „современная политическая система“, „постмодернистский вызов“ и 

преобразования  современногo типа политической системы. Содержание курса также 

акцентирует внимание на анализе различных механизмов демократической трансформации 

политической системы: революция, эволюция , реформа, соглашениe между элитами, воля 

крупныx политическиx деятелeй, воля крупнейшиx мировых держав т.д. 


